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Protokół Nr XII/2020 

z sesji Rady Gminy Żołynia w dniu 27 stycznia 2020 r. 

 

Sesja Rady Gminy Żołynia odbyła się 27 stycznia 2020 r. 

Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 15
30

.  

 

W sesji uczestniczyli: 

1) 13 radnych Gminy Żołynia (nieobecni byli radni: Wojciech Majkut, Karol Sztur); 

2) sołtysi wszystkich sołectw Gminy Żołynia; 

3) Wójt Gminy Żołynia; 

4) Sekretarz Gminy Żołynia; 

5) Skarbnik Gminy Żołynia; 

6) Starszy Pracownik Socjalny Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Żołyni; 

7) Inspektor Urzędu Gminy Żołynia; 

8) Informatyk Urzędu Gminy Żołynia. 

 

Ad. 1 Posiedzenie otworzył Przewodniczący Rady Gminy Żołynia Piotr Foryt. Po 

powitaniu zebranych i stwierdzeniu kworum, przedstawił porządek obrad przesłany radnym 

wraz z pismem zwołującym sesję, a następnie, w odpowiedzi na wniosek wójta gminy 

zaproponował poszerzenie porządku obrad o rozpatrzenie uchwały w sprawie przejęcia od 

Powiatu Łańcuckiego zadania publicznego polegającego na „Letnim i zimowym utrzymaniu 

chodników przy drogach powiatowych na terenie Gminy Żołynia z wyłączeniem remontów, 

modernizacji i budowy chodników”. Wniosek o poszerzenie porządku obrad przewodniczący 

rady poddał pod głosowanie. Radni jednogłośnie zaaprobowali poszerzenie porządku sesji. 

Wyniki głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 2. Wyniki imienne: ZA (13) Andrzej Całka, Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, 

Piotr Foryt, Teresa Fus, Krzysztof Kosior, Tadeusz Leja, Tomasz Mach, Jacek Sierzęga, Jerzy 

Szpila, Roman Tabin, Wojciech Woś, Anna Wójcik. NIEOBECNI (2) Wojciech Majkut, 

Karol Sztur. 

Porządek sesji po jego poszerzeniu przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie, wolne wnioski. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

3. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie Gminy Żołynia na 2020 rok; 

b) uchwalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Żołynia; 

c) szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian 

za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi; 

d) w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Żołynia na 

lata 2020 – 2023; 

e) rozpatrzenia petycji złożonych przez Renatę Sutor; 

f) przejęcia od Powiatu Łańcuckiego zadania publicznego polegającego na „Letnim  

i zimowym utrzymaniu chodników przy drogach powiatowych na terenie Gminy Żołynia  

z wyłączeniem remontów, modernizacji i budowy chodników”. 

4. Sprawy różne. 

 

Ad. 2 Przewodniczący rady przypomniał, że radnym gminy udostępniono do wglądu protokół 

z poprzedniej sesji rady gminy. Powiedział, że dotąd radni nie zgłosili do niego uwag 

odnośnie jego sporządzenia i zapytał, czy może w dniu sesji są jakieś uwagi związane z tym 

protokołem. Wobec braku głosów radnych, przewodniczący przeprowadził głosowanie  

w sprawie przyjęcia protokołu z poprzedniej sesji. Rada przyjęła protokół jednogłośnie. 

Wyniki głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
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NIEOBECNI: 2. Wyniki imienne: ZA (13) Andrzej Całka, Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, 

Piotr Foryt, Teresa Fus, Krzysztof Kosior, Tadeusz Leja, Tomasz Mach, Jacek Sierzęga, Jerzy 

Szpila, Roman Tabin, Wojciech Woś, Anna Wójcik. NIEOBECNI (2) Wojciech Majkut, 

Karol Sztur. 

 

Ad. 3 Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy przedstawiła Anna Kostyńska 

– Skarbnik Gminy Żołynia. Wyjaśniła, że do budżetu wprowadzana zostanie drobna zmiana, 

zwiększająca plan wydatków o kwotę 700 zł, z przeznaczeniem na wypłatę dodatku 

mieszkaniowego mieszkance gminy, która zwróciła się o takie świadczenie i spełniła 

wymagane kryteria. Skarbnik dodała, że środki na ten cel przesunięto zmniejszając wydatki  

w dziale administracji publicznej. Przewodniczący rady przypomniał, że temat ten 

dyskutowano na poprzedzającym sesję posiedzeniu komisji rady. Radni nie dyskutowali w tej 

sprawie, przewodniczący przeprowadził głosowanie nad uchwałą. Uchwała Nr XII/106/20  

w sprawie zmian w budżecie Gminy Żołynia na 2020 rok została przyjęta jednogłośnie. 

Wyniki głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 2. Wyniki imienne: ZA (13) Andrzej Całka, Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, 

Piotr Foryt, Teresa Fus, Krzysztof Kosior, Tadeusz Leja, Tomasz Mach, Jacek Sierzęga, Jerzy 

Szpila, Roman Tabin, Wojciech Woś, Anna Wójcik. NIEOBECNI (2) Wojciech Majkut, 

Karol Sztur. 

 

Projekt uchwały ustalającej regulamin utrzymania czystości i porządku na terenie gminy 

zreferowała Magdalena Rogowska – Inspektor Urzędu Gminy Żołynia. Przypomniała 

radnym, że na sesji w dniu 25 listopada 2019 rada gminy przyjęła uchwałę w tej sprawie, 

jednak nadzór prawny wojewody dopatrzył się w niej nieprawidłowości i w dniu 20 grudnia 

2019 r. stwierdził jej nieważność. W tej sytuacji przygotowano nowy projekt uwzględniający 

zastrzeżenia wojewody, wyartykułowane w wydanym w tej sprawie rozstrzygnięciu 

nadzorczym. Radni nie dyskutowali w tej sprawie, przewodniczący odczytał projekt uchwały 

i przeprowadził głosowanie nad nią. Uchwała Nr XII/107/20 w sprawie uchwalenia 

regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Żołynia została przyjęta 

jednogłośnie. Wyniki głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK 

GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2. Wyniki imienne: ZA (13) Andrzej Całka, Maciej Dąbek, Paweł 

Fleszar, Piotr Foryt, Teresa Fus, Krzysztof Kosior, Tadeusz Leja, Tomasz Mach, Jacek 

Sierzęga, Jerzy Szpila, Roman Tabin, Wojciech Woś, Anna Wójcik. NIEOBECNI (2) 

Wojciech Majkut, Karol Sztur. 

 

Projekt uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług  

w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości  

i zagospodarowania tych odpadów przedstawiła Magdalena Rogowska – Inspektor Urzędu 

Gminy Żołynia. Powiedziała, że w uchwale wskazano rodzaje frakcji odpadów odbieranych 

przez usługodawcę obsługującego gminę, częstotliwość odbioru odpadów oraz uregulowano 

zasady zgłaszania przypadków niewłaściwego świadczenia usług przez prowadzącego zbiórkę 

śmieci i utrzymującego punkt selektywnej zbiórki odpadów komunalnych. Radny Jerzy 

Szpila zwrócił uwagę, że dobrze byłoby z uwagi na transmitowanie sesji zaznaczyć, że 

zmienia się częstotliwość odbioru odpadów. Inspektor urzędu odpowiadając na wniosek 

radnego poinformowała zebranych, że w okresie od kwietnia do października bioodpady 

zielone i kuchenne oraz zmieszane odpady komunalne będą odbierane dwa razy w miesiącu. 

Przypominała, że do tej pory odbierane były tylko raz na miesiąc. Pozostałe frakcje, to jest 

plastik, makulaturę i szkło, usługodawca będzie odbierał raz w miesiącu. Inspektor 

zaznaczyła, że zmiana wynika z nowych przepisów prawa, do których wszystkie gminy 

muszą się dostosować. Radni nie zabierali głosu w tej sprawie, przewodniczący odczytał 

uchwałę i przeprowadził głosowanie nad nią. Uchwała Nr XII/108/20 w sprawie 

szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian 
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za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi została przyjęta jednogłośnie. Wyniki głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, 

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2. Wyniki imienne: ZA (13) 

Andrzej Całka, Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, Piotr Foryt, Teresa Fus, Krzysztof Kosior, 

Tadeusz Leja, Tomasz Mach, Jacek Sierzęga, Jerzy Szpila, Roman Tabin, Wojciech Woś, 

Anna Wójcik. NIEOBECNI (2) Wojciech Majkut, Karol Sztur. 

 

Projekt uchwały w sprawie gminnego programu wspierania rodziny przedstawiła Danuta 

Buszta – Starszy Pracownik Socjalny Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Żołyni. 

Wyjaśniła, że program powstał w oparciu o ustawę o wspieraniu rodziny i pieczy zastępczej 

oraz że jest on uzupełnieniem badań realizowanych na rzecz rodziny, zapisanych w „Strategii 

rozwiązywania problemów społecznych Gminy Żołynia na lata 2016-2026”. Zaznaczyła, że 

głównym celem programu jest stworzenie optymalnych warunków do wspierania rodziny i jej 

prawidłowego funkcjonowania, a w szczególności zabezpieczenie podstawowych potrzeb 

bytowych dziecka i rodziny. Przewodniczący rady przypomniał, że program omawiano na 

posiedzeniu wspólnym komisji i zachęcił radnych do dyskusji w tej sprawie. Wobec braku 

głosów radnych odczytał uchwałę i poddał ją pod głosowanie. Uchwała Nr XII/109/20  

w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Żołynia na 

lata 2020 – 2023 została przyjęta jednogłośnie. Wyniki głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, 

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2. Wyniki imienne: ZA (13) 

Andrzej Całka, Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, Piotr Foryt, Teresa Fus, Krzysztof Kosior, 

Tadeusz Leja, Tomasz Mach, Jacek Sierzęga, Jerzy Szpila, Roman Tabin, Wojciech Woś, 

Anna Wójcik. NIEOBECNI (2) Wojciech Majkut, Karol Sztur. 

 

Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji zreferował Waldemar Natoński – Sekretarz 

Gminy Żołynia. Przypomniał, że sprawa była omawiana podczas wspólnego posiedzenia 

komisji rady, wobec czego skupił się tylko na najważniejszych jej aspektach. Powiedział, że 

dwie petycje p. Renaty Sutor wpłynęły do rady gminy na przełomie listopada i grudnia 2019 

roku. Ponieważ wpłynęły w nieodległych od siebie datach, postanowiono rozpatrzyć je 

łącznie, na co rada gminy, zgodnie z przepisami miała 3 miesiące. Sekretarz przypomniał, że 

petycje zawierały 11 różnych postulatów. Dwa dotyczące utworzenia na terenie gminy 

bezpłatnych parkingów uznano za bezzasadne, ponieważ na terenie gminy wszystkie parkingi 

są bezpłatne. Osiem postulatów dotyczyło zmian prawa podatkowego i gospodarczego, 

ustalanego w formie ustaw i rozporządzeń, tak więc nie pozostawały one we właściwości rady 

gminy, wobec czego zaproponowano przekazanie ich organom właściwym. Ostatni  

z postulatów dotyczył poparcia w formie uchwały rady gminy petycji złożonej już przez  

p. Renatę Sutor do Konferencji Episkopatu Polski. W tym przypadku zarekomendowano 

niepodejmowanie uchwały, uznając złożenie petycji do episkopatu za działanie wystarczające, 

aby ten rozważył jej rozpatrzenie. Sekretarz powiedział, że projekt uchwały, jej rekomendacje 

i uzasadnienie przygotowała na prośbę przewodniczącego rady Komisja Skarg, Wniosków  

i Petycji. Rekomendacje te zostały przegłosowane i jednogłośnie przyjęte przez tę komisję. 

Przewodniczący rady gminy zapytał, czy ktoś z zebranych chce zabrać głos w tej sprawie. 

Wobec braku dyskusji radnych odczytał uchwałę i przeprowadził głosowanie nad nią. 

Uchwała Nr XII/110/20 w sprawie rozpatrzenia petycji złożonych przez Renatę Sutor 

została przyjęta jednogłośnie. Wyniki głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ 

SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2. Wyniki imienne: ZA (13) Andrzej Całka, Maciej 

Dąbek, Paweł Fleszar, Piotr Foryt, Teresa Fus, Krzysztof Kosior, Tadeusz Leja, Tomasz 

Mach, Jacek Sierzęga, Jerzy Szpila, Roman Tabin, Wojciech Woś, Anna Wójcik. 

NIEOBECNI (2) Wojciech Majkut, Karol Sztur. 

 

Projekt uchwały związanej z przejęciem utrzymania chodników przy drogach 

powiatowych przedstawił Piotr Dudek – Wójt Gminy Żołynia. Powiedział, że na konwencie 

wójtów powiatu łańcuckiego podnoszona była kwestia utrzymania dróg powiatowych  
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i znajdujących się przy nich chodników. Wspomniał, że mieszkańcy gmin często monitują  

w tej sprawie, wskazując że tak od strony organizacyjnej jak i finansowej utrzymanie to jest 

niewystarczające. W sytuacji, w której na terenie Gminy Żołynia pozostaje do budowy 

jeszcze sporo chodników przy drogach powiatowych, wójt zaproponował staroście przejęcie 

ich utrzymania w okresie letnim i zimowym, ale bez ich remontów i modernizacji. W zamian 

starostwo mogłoby liczyć jedynie na 50% dotację gminy do budowy chodników, dotowanych 

dotąd przez gminy w 75%. Wójt dodał, że część gmin, gdzie większość chodników już 

wybudowano nie jest zainteresowana takim podejściem i pozostawia utrzymanie chodników 

powiatowi. Wyjaśnił, że szczegółowe rozliczenia gminy z powiatem uregulowane zostaną  

w porozumieniu i stosownych umowach. Finansowanie rozbudowy chodników zaplanowane 

na 2020 r. miałoby być realizowane już według nowego schematu. Wójt zaznaczył, że  

w kolejnych latach do budowy pozostaną jeszcze znaczącej długości odcinki chodników  

w Smolarzynach, Kopaniach Żołyńskich i Brzózie Stadnickiej. W tej sytuacji nowe podejście 

pozwoli zaoszczędzić znaczące środki przekazywane jako dotacje dla powiatu. Wójt poprosił 

radnych o przyjęcie uchwały. Radni nie dyskutowali w tej sprawie. Przewodniczący rady 

odczytał uchwałę i poddał ją pod głosowanie. Uchwała Nr XII/111/20 w sprawie przejęcia 

od Powiatu Łańcuckiego zadania publicznego polegającego na „Letnim i zimowym 

utrzymaniu chodników przy drogach powiatowych na terenie Gminy Żołynia  

z wyłączeniem remontów, modernizacji i budowy chodników” została przyjęta 

jednogłośnie. Wyniki głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK 

GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2. Wyniki imienne: ZA (13) Andrzej Całka, Maciej Dąbek, Paweł 

Fleszar, Piotr Foryt, Teresa Fus, Krzysztof Kosior, Tadeusz Leja, Tomasz Mach, Jacek 

Sierzęga, Jerzy Szpila, Roman Tabin, Wojciech Woś, Anna Wójcik. NIEOBECNI (2) 

Wojciech Majkut, Karol Sztur. 

 

Ad. 4 W punkcie spraw różnych Tomasz Mach - Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Żołynia przypomniał zebranym, a także osobom oglądającym transmisję posiedzenia rady 

gminy o udziale Przedszkola w Żołyni w konkursie grantowym „Zbieraj baterie i telefony”. 

Zachęcił wszystkich do włączenia się w akcję, dzięki której przedszkole może zdobyć środki 

finansowe na doposażenie swoich oddziałów. Podał lokalizacje miejsc na terenie gminy,  

w których ustawiono pojemniki na zużyte baterie i telefony zbierane w ramach akcji. Poprosił 

wszystkich o mobilizację, aby uzyskać jak największe wsparcie finansowe dla przedszkola. 

Radni nie zabierali więcej głosu, przewodniczący rady podziękował zebranym za 

przybycie i zamknął obrady o godzinie 16.03. 

 

Sporządził:      

                                                                                                      


